
 

EMPL JUUNI JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koht: Toompuiestee 24, Tallinn ja Teams 

Aeg: 18.06.2025, kell 15.00 – 16.30 

 

Osales 12 juhatuse liiget:  Ando Jukk, Eveli Opmann, Ivar Dembovski, Jaano Haidla, 

Margus Kohava ( volitus Janek Antipin’lt), Lauri Raid, Linnar 

Pärn, Marti Piirimäe, Andres Linnasaar (volitus Martti Kork-

lt), Mait Kaup, Meelis Kall, Rain Pärn 

Puudus:  Jaak Nigul, Jaan Kers, Jüri Külvik, Mikko Miettinen, Raido 

Peedomaa,  

EMPL tegevmeeskond Henrik Välja, Kerli Alliksaar, Hardo Becker, Pille Meier, Jaan 

Lindmäe, Kadri Kauksi, Julia Piilmann 

 

Päevakord: 

 

1. INFOD 

2. Rohetiigri maakasutuse teekaart 

3. FSC CW riskihinnangu tagasiside 

4. Seadusloome tegevus 

5. EMPL parimate lõputööde preemiad 

6. EOS liikmelisus 

7. Augusti juhatuse koosolek 

 

1. Infod 

 

• Eesti Energia lõpetas liikmelisuse seoses ettevõtte ümberorganiseerimisega 

• Ootame liikmeks Enefit Power OÜ. Hetkel on öelnud, et pigem veel ei liitu.  

• Mõju liikmemaksu laekumisele 2025  – 10 000€; 2026  - 20 000€ 

• Aasta Puitehitise konkursi parimate tööde näitus Tammsaare pargis juuni lõpuni 

• Erametsaliidus muudatused juhtkonnas. Erametsaliidus toimus põhjalikum arutelu, 

teemal, et Jaanus Aun ja Ants Erik osalesid Toftani metsade tehingutes. Tänane volinike 

koosolek vabastas nad selle tulemusel ametist. Selline muudatus on kahjuks vältimatu, 

sest huvide konflikt on jätkuvalt suur. Ants Erik jäi juhatuse liikmeks, kuid astus 

esimehe kohalt tagasi. 

 

2. Rohetiigri maakasutuse teekaart 

• Avaldati Rohetiigri maakasutuse teekaart, see hõlmab ka metsandust. Olime 

aktiivselt panustamas teekaardi tegemisse ja meie poolt said loodud eeldused, et 

raiemaht soovituslikult oleks 12 milj tm, mis tagab nii kliimaeesmärkide 

saavutamise kui ka majandusliku kasvu. Samuti rõhutasime, et stsenaarium 

põhineb sellel, et 70% metsadest peab olema majandatav. 



 

• Rohetiigri meeskond oli vastu selliste numbrite sisse toomisele ja teekaardis 

presenteerimisele, esitlusel distantseerisid Rohetiigri konkreetsetest numbritest. 

• Nõukojas tehtud kompromiss oli, et tekstis ei tooda numbreid esile, aga need on 

leitavad lisadena toodud stsenaariumite juurest 

• Need mõlemad numbrid arvati sealt teekaardist Rohetiigri enda meeskonna 

poolt välja. 

• Hardo: Olime panustamas sinna tugevalt. Kõike me teha ei jõudnud, aga tugevad 

sõnumid said sisse kirjutatud. Kõikidel asjadel olid arvutused taga. Ressurss 

aastani 2040 on olemas, saaks raiuda ka rohkem. Arvutused on Rohetiigri enda 

tehtud. Miskipärast Rohetiiger ütles sellest kõigest lahti, kaasaarvatud 70% 

majandatavad metsad – et tema ei toeta 70/30 printsiipi. Sisuliselt Rohetiiger 

devalveerib kogu rohetiigri teekaardi sisu justkui neid numbreid usaldab, aga 

neid avaldada ei taha. Kui oli rahastajate nõukogu otsus, siis RMK arvas et 

tekstis ei peaks olema 12 ml, lootes et jääb number meetmetesse sisse, aga 

tänaseks ei kajastu seda numbrit kuskil. Keeruline olukord ja ei tea kuidas siit 

edasi minna.  

• Küsimus on kuidas edasi? – Rohetiigri asutajad astuvad välja. Teekaardi tulemus 

on mõjutatud viisil mis ei ole algselt kokku lepitud ja läheks meediasse. Täna 

kell 18 on Mait Klaasseniga arutelu. Meedia osas on 2 stsenaariumi – püüame 

päästa mis päästa annab või minna sõtta Rohetiigri vastu. Neil on positsioon 

mida inimesed toetavad ja meie pigem valel pool joont ja raske seda võitlust 

võita. Täna õhtuks ehk saab selgust juurde.  

• Küsimus on kui Rohetiiger kaasab eksperte ühe või teise teekaardi loomiseks, 

kas on teada kas ülejäänud teekaardid, mis Rohetiigri poolt koostatud, et kui 

palju seal eksperte kaasatud? Teine küsimus on kuidas meediasse minna. Kui 

üldse midagi teha, siis meedias, kes esimesena räägib, seda usutakse. Hardo: 

oleme arutanud seda teemat.  

• Ivar: Kas nende nõukogu liikmetega on tänaseks üldse mõtet asju arutada? Kogu 

Rohetiigri nõukogust jutt.  

• Arutelu numbrite üle käis kolmel tasandil. Kõige kõrgemal tasemel sai 

kompromiss nõukogus otsustatud, et lisana on kaasas number, aga tänaseks on 

see muudetud. Kui meil on nõukogus rohkem kontakte kui Tarmo Tamm, siis 

see oleks kindlasti suund mida kaaluda. Kindlasti peame homse päeva jooksul 

tulema artikliga välja. Artikkel peaks olema suunitlusega, et ütleme Rohetiigrile 

aitäh, et nad on 70/30 ja 12 ml sisse pannud ja kui hästi seda käsitletud ja mis 

see majandusele annab. Siis neil on raske öelda, et nad on selle välja võtnud ja 

peavad põhjendama, miks on välja võetud. Siis me näitame justkui, et meie teada 

on need asjad sees. Andres Veske ütles välja, et ühtegi numbrit ei kajasta.  

• Tänased ministrid on öelnud, et erinevaid teekaarte võetakse olulise sisendina. 

Rohetiigri teekaart peaks olema sisendiks kliimakindlamajanduse seadus.  

• Kuna tegemist on sihtasutusega, siis seal on suurem voli tegevjuhil asjade üle 

kui MTÜ-l. 



 

• Julia: kui läheme praegu ükskõik mis tugeva arvamuse või materjaliga 

meediasse, siis kaotame. Läheme samale ringile, mida oleme mitu korda teinud.  

• Ando: rääkida eelnevalt ka Andres Sutt’iga teema läbi? Henrik: anda talle 

suuniseid kuidas teekaarti lugeda ja mida sealt välja lugeda. Sutt on oma 

sõnavõttudes korduvalt öelnud, et tahab sõda vältida.  

• Meie poolt läheb välja positiivne lugu. Anname juhatuse liikmetele homme 

infot, mida kuuleme tänaselt kohtumiselt ja kellel on häid kontakte Rohetiigri 

nõukogu liikmetega, suhelge.  

• Ivar Palub kokkuvõtet, mis punktist lähtuda suhtlemisel. Lisaks info, et on 

tehtud dokument, mille alusandmed on peitu pandud.  

 

3. FSC kontrollitud puidu standardi riskihinnang 

 

• Sügis 2024 – kõikide FSC protsessi kaasatud osapoolte ühine seisukoht, et 

liigume riskihinnangu koostamisel tsentraliseeritud riskihinnangu teed ja ei 

hakka tegelema kohaliku töögruppides tööga, mis seni ei ole olnud tulemuslik. 

• Lootus oli, et tsentraliseeritud riskihinnangut, mida koordineerib FSC 

peakontor, asub koostama väline ekspert, kes kaasab osapooli 

• FSC peakontor tegi hanke mille võitis Tallinna Ülikooli ja Hiite maja inimestest 

koosnev meeskond.  

• Sektorit ei ole seni protsessi kaasatud, tulemus ei ole rakendatav. 

• EMPL-i poolt ja ka ülejäänud metsasektori poolt läheb tagasiside selliselt, et see 

dokument ei kõlba, sektorit pole kaastatud ja protsessi peab uuesti tegema. 

• Hardo: homme on EMPL liikmetega koosolek sellel teemal. Erametsaliit on 

pundis ja RMK ka.  

• FSC puhul on risk, et ütlevad, et see ongi praegu kaasamine ja sõidavad sektorist 

üle. 

• Lauri: RMK peaks tegema maksimumi, et väljuda võitjana. Loobumine on 

kaotamine.  

• FSC on osadele ettevõttetele siiski ülitähtis, et püsida üldse konkurentsis. On 

mitmeid riike, kuhu peab FSC-ga müüma.  

• Igal juhul seisame ettevõttete huvide eest, kuid liiga suurte lootustega ei julge 

olla.  

 

4. Seadusloome tegevus 

• Kliimakindla majanduse seadus. Hardo ja Martti on käinud 

Kliimaministeeriumis kohtumistel.  

• Oleme aktiivselt sisendit andnud ja meid on laua taha kutsutud, lõplikku 

versiooni pole näinud 

• Murekoht on seletuskirjas ja eelnõus seatud eesmärgi saavutamises. Sõnastuse 

järgi on meil justkui aega aastani 2040, kus mets ja puittooted peaksid olema 

netosidujad (2031-2040 perioodi keskmisena). Samas seletuskirjas on jutt 



 

netojuurdekasvu järgi raiumisest ja see justkui viitaks, et hakatakse juba aastast 

2030 meid piirama, sest perioodi keskmisi vaadatakse prognooside põhjal. 

Igasugused raienumbrid on välja võetud.  

• Enne kui me pole näinud lõplikku sõnastust, siis me ei saa minna ka 

kokkuleppele. KLIM ise tutvustab eesmärki kui seda, et sektorit on kaasatud.  

• LKS ja MS muudatused jäävad sügisesse, meie jaoks risk valimiste perioodi 

suurem konfliktsus. Meie jaoks tähendab, see et debatt Riigikogus 70% 

majandusmetsa üle saab olema sead intensiivsem ja peame selleks varakult 

valmistuma.  

• MAK 2030 soovitakse vastu võtta ja seada tähtajaks 2035.  

• EL Biomajanduse strateegia tagasiside. Tähtaeg 23.06. seda koostöös Cei-Bois-

iga, püüame suruda, et puitu peaks rohkem kasutama.  

• LULUCF tagasiside ja sektori EL taseme esindusorganisatsioonide 

seisukohtade koordineerimine. Hardo on olnud Brüsselis aktiivselt kaasatud 

erinevatesse töörühmadesse.  

5. EMPL preemiad parimatele lõputöödele/lõpetajatele 

6 preemiat anname välja, kuid kunagi ei ole kõiki 6 andnud.  

• Põhjused, miks preemiat ei ole antud: 

• Tööl on avalikustamise piirang, kinnine kaitsmine 

• Ei ole nõuetele vastavat tööd: hinne madal, ei vasta preemia suunitlusega 

• Ei ole olnud lõpetajaid 

*Preemiate üleandmine lõpuaktusel, v.a. TalTech. Selle anname üle oktoobris.  

 

• 6 preemiat: 5 kõrghariduses (hinnatakse TÖÖD) + 1 kutsehariduses 

(hinnatakse LÕPETAJAT) 

• Kõrgharidus – 600€ 

• Kutseharidus – 400€ 

• Kõrghariduse nõuded: 

i. Töö sisu peab olema vastavuses preemia suunitlusega 

ii. Töö peab olema hinnatud hindele 5”suurepärane” 

iii. Tööl ei tohi olla avalikustamise piirangut 

 * Kaitsmiskomisjon esitab töö ja EMPL juhatus kinnitab 

• Kutseõppe nõuded: 

i. Metsanduse valdkonna kutsekeskhariduse kutseeksamiga lõpetanud 

ii. Kõrge keskmine hinne 

 * Luua MK õppekomisjon esitab kandidaadi ja EMPL juhatus kinnitab 

Aegajalt oleme nõudeid üle vaadanud, kui on vaja muuta oleme teinud muudatusi. TalTech 

peaks leidma hea formaadi, et saaks preemiaid üle anda.  

 

Jaano: Statuut on välja töötatud ja komisjon valib statuudi põhjal. Tegelikult on tööd juhatusele 

pigem informatiivse sõnumina tulevad. Lisa otsustamist ei oleks selleks vaja, sest kõik käib 

statuudi põhjal. Kui mõni juhatuse liige oleks vastu, siis annaks teada. Edaspidi saadame 

juhatusele laiali ja kui keegi vastu ei ole siis on kinnitatud.  



 

 

6. EOS liikmelisus 

• Euroopa Saetööstuste Liit EOS.  

• Seotud meie katusorganisatsiooniga EL-I juures CEI-BOIS (EOS on liige, osa 

personali jagatud).  

• Esindab saetööstusi seadusloome tegevustes ja aktiivselt tegeleb ka turu 

arengute jälgimisega 

• Liikmemaks põhineb tootmismahul, Eesti 1,5 mln m3 tootmismahu puhul 

~10 000€ 

• Kas Eesti võiks või peaks olema liige? Varem oleme öelnud, et Cei-Bois on 

meile sobilikum katusorganisatsioon.  

• Ivar: hetkeks on tekkinud arusaamine, et põhimõtteliselt olid osad saeveskid 

nõus. Liit võiks liikmeks astuda, aga saeveskid maksaks liikmemaksu vastavalt 

toodangule.  

• Ettepanek: Kõik saetööstused, kes kuuluvad EMPL-i, nende vahel jaotatakse 

liikmemaks ära. Tuleks uurida ka, mida sealt liikmena saaks. Valmistame ette 

täpsustatud ettepaneku augusti juhatuse koosolekuks, seal võtaks kokku info, 

palju meie ettevõtetest oleks valmis liituma sellega ning mis sealt liidust 

oodata/saada oleks.  

7. Augusti juhatuse koosolek toimub Barruses.  

 

 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


